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1. De beantwoording van de vragen ex art 46 RvO van de fracties van VVD en 
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2. De beantwoording aan te bieden aan de raad 
 
  
 
 
De nota en het besluit openbaar te maken. 
 

Inleiding 
Per brief van 15 januari 2022 hebben Bas Donkers (VVD) en Tjeerd van der Meulen 
(Groen Links)  uw college een aantal schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld 
over het initiatiefvoorstel verbekabeling hoogspanningsleidingen. Bijgaand treft 
u de beantwoording aan. 
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Betreft:    

Stand van zaken initiatiefvoorstel verkabeling hoogspanningsleidingen   

 

Deventer, 15 januari 2023 

 

 

Geacht college, 

 

In de raadsvergadering van 9 maart 2023 is unaniem het initiatiefvoorstel "verkabeling" 

aangenomen. Dit voorstel behelst: 

 
Een raadsmededeling van 13 december 2022 (no. 2022-1107) is op 6 januari 2023 

aangeboden aan de raad. Hierin staat dat er voor de twee tracés een offerte is uitgebracht en 

dat de raad moet overwegen of zij extra budget wil vrijmaken. Tevens staat in deze 

raadsmededeling dat zij de raad graag wil consulteren. Voorafgaande aan de consultatie aan 

een raadstafel hebben wij de volgende vragen: 

 

1) De offertes zijn gedateerd 20 oktober 2022 en zijn geldig tot 1 maand na dagtekening. 

Waarom is de raad pas ruim 2 maanden later op de hoogte gesteld en niet in staat 

gesteld om binnen de offertetermijn een reactie te geven? 

2) Het initiatiefvoorstel is mede gebaseerd op de mogelijkheden van medefinanciering 

door Rijk en provincie. 

2a.Is er een subsidie-aanvraag ingediend bij het Rijk? Kan het college garanderen dat 

de rijksbijdrage niet in gevaar komt als zij de offerte nu niet ondertekent?1 

2b.Is er een subsidie-aanvraag ingediend bij de provincie Overijssel? Kan het college 

garanderen dat deze bijdrage niet in gevaar komt als zij de offerte nu niet ondertekent? 

2c. Indien het college geen garantie kan geven op bij vraag 2a/b: wat zijn de extra 

 
1 Op grond van het Besluit verplaatsen en verkabelen hoogspanningsleidingen (art.7) geldt een termijn.  



 
financiële risico's als het college conform het initiatiefvoorstel de projecten wil 

verkabelen zonder bijdragen van rijk en provincie?  

3) In de raadsmededeling is vermeld dat Deventer door TenneT niet is benoemd als 

"verkabelgemeente" in de planning. Kan het college garanderen dat als de offertes voor 

het basisontwerp niet worden ondertekend (zoals het college voorstelt) Deventer wel 

wordt meegenomen in de planning?  

Staat Deventer al wel op de planninglijst van TenneT? 

4) Is TenneT medegedeeld waarom het college de offertes niet wil ondertekenen maar dat 

Deventer nog steeds de wens heeft om basisontwerpen te laten opstellen? Wat was de 

reactie?  

5) Wat is de stand van zaken tav de uitvoering van beslispunt 3 ("meekoppelkansen") en 

4 (provincie) uit het initiatiefvoorstel ? 

6) Gaat het college (nu de basisontwerpen als het aan het college ligt op een later 

moment worden uitgevoerd) op basis van een worstcase benadering (gemaximaliseerde 

bijdragen?) bij de komende begroting een voorstel doen voor beslispunt 5?        

 

 

Hartelijke groet namens de fracties van VVD en GroenLinks, 

 

Bas Donkers & Tjeerd van der Meulen 
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Beste meneer Donkers en meneer Van der Meulen,

In uw brief van 15 januari jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over het 
initiatiefvoorstel verkabeling. Ons antwoord is als volgt.

Vraag 1 
Waarom is de raad pas ruim 2 maanden later op de hoogte gesteld en niet in staat gesteld om binnen de 
offertetermijn een reactie te geven? 

Antwoord
Na ontvangst van de offertes hebben we bij TenneT aangegeven dat wij meer tijd nodig hebben voor de 
beoordeling van de offerte en verdiepende vragen aan TenneT. Van TenneT hebben we de bevestiging 
ontvangen dat de geldigheidsduur van de offerte is verlengd tot 1 mei 2023. De raad is via de Q3 -2022 
kwartaalrapportage geïnformeerd over de verwachte kostenverhoging voor de basisontwerpen.  

Vraag 2A 
Is er een subsidie-aanvraag ingediend bij het Rijk? 

Antwoord
Nee, dit is niet aan de orde. Op basis van de wet Voortgang Energie Transitie (VET) en het Besluit ‘Nadere 
regels met betrekking tot het verplaatsen of verkabelen van een hoogspanningsverbinding’ kan de gemeente 
een verzoek doen tot verplaatsen of vervangen door ondergrondse hoogspanningsleidingen. De 
gemeentelijke bijdrage in de kosten is hierin wettelijk vastgelegd. In geval van de gemeente Deventer gaat het 
om 20% van de totale kosten (percentage is gekoppeld aan inwoneraantal gemeente). Het betreft hier dus 
geen subsidie maar een wettelijk vastgelegde bijdrage. De overige 80% van de kosten wordt niet in rekening 
gebracht bij de gemeente en mag TenneT verrekenen in de nettarieven.  

Vraag 2A-A
Kan het college garanderen dat de rijksbijdrage niet in gevaar komt als zij de offerte nu niet ondertekent?  

Antwoord
Ja, dit kan het college garanderen. Er is geen termijn verbonden aan de kostenverdeling zoals vastgelegd in 
het zogenaamde “Besluit houdende nadere regels met betrekking tot het verplaatsen of verkabelen van een 
hoogspanningsverbinding”.  



In de raadsvragen wordt in de voetnoot verwezen naar Besluit verplaatsen en verkabelen 
hoogspanningsleidingen (art. 7). De daar genoemde termijn is bedoeld voor niet aangewezen tracés. Voor 
Deventer zijn de tracés wel aangewezen in het Besluit aanwijzing delen hoogspanningsnetten ex art. 22a 
Elektriciteitswet.   

Vraag 2B
Is een subsidie-aanvraag ingediend bij de provincie?  

Antwoord
Nee, er is geen nieuwe subsidie-aanvraag ingediend bij de provincie. Provinciale Staten heeft op 21 januari 
2020 besloten een bijdrage van €1.250.000 voor het verkabelingstraject in Deventer te leveren in de vorm van 
een subsidie. In dit besluit is opgenomen dat het risico op meerkosten bij de gemeente ligt. In onze 
raadsmededeling (2022-827) van 11 oktober 2022 is ook op dit punt toelichting gegeven. Zie verder de 
beantwoording van vraag 5. 

Vraag 2C
Indien het college geen garantie kan geven op bij vraag 2a/b: wat zijn de extra financiële risico’s als het 
college conform het initiatiefvoorstel de projecten wil verkabelen zonder bijdrage van Rijk en provincie?  

Antwoord
Onder huidige wet- en regelgeving kunnen wij de rijks- en provinciale bijdrage zoals benoemd onder 2A en 2B 
bevestigen.  

Vraag 3
Kan het college garanderen dat als de offertes voor het basisontwerp niet worden ondertekend (zoals het 
college voorstelt) Deventer wel wordt meegenomen in de planning? 

Antwoord
Die garantie kan het college niet geven. Ook als nu wel opdracht gegeven wordt voor de basisontwerpfase is 
er nog geen zekerheid over de verdere planning.  
 
TenneT is verplicht om een investeringsplan op te stellen. Onderdeel van het investeringsplan is een 
projectenlijst. Deventer ontbreekt nog op deze lijst. Eerder is door TenneT aangegeven dat Deventer op deze 
lijst zal worden opgenomen bij de volgende actualisatie, naar verwachting in Q1 van 2024 (tabel 9.4 
Investeringsplan Net op land 2022-2031 (tennet-drupal.s3.eu-central-1.amazonaws.com)).  

Uit de contacten met TenneT blijkt dat zij in het kader van het ondergronds brengen van 
hoogspanningskabels momenteel maximaal twee projecten per fase per jaar starten (2 haalbaarheidsstudies, 
2 basisontwerpen en 2 uitvoeringsplannen). Daarbij kijken zij of slimme combinaties gemaakt kunnen worden 
met bijvoorbeeld andere door TenneT geïnitieerde projecten in hetzelfde gebied (b.v. opgave voor 
netverzwaring en -uitbreiding).  
 
Indien de raad bereid is de extra middelen vrij te geven, zou de basisontwerp fase eind dit jaar opgestart 
kunnen worden. Deze fase duurt ongeveer 15 maanden. Na de basisontwerpfase volgt de detailontwerpfase 
en daarna de realisatiefase. Wanneer die opgestart kunnen worden is niet met zekerheid aan te geven. 
TenneT geeft daarover aan: ’De grote hoeveelheid werk als gevolg van de energietransitie vraagt ook om 
continu maken van afwegingen binnen TenneT over inzet van onze beschikbare capaciteit. We zetten ons in 
voor tijdige uitvoering van onze projecten, maar moeten ook keuzes maken. Hierdoor kan het langer duren 
dan voorheen voordat projecten worden opgepakt en /of uitgevoerd. Dat geldt ook voor 
verkabelingsprojecten’. 

Vraag 4
Is TenneT medegedeeld waarom het college de offertes niet wil ondertekenen maar dat Deventer nog steeds 
de wens heeft om de basisontwerpen te laten opstellen? Wat was de reactie?  

Antwoord
Het college heeft niet aan TenneT medegedeeld dat het college de offertes niet wil ondertekenen. Naar 
TenneT is aangegeven dat het college het lastig vindt om een grote investering te doen voor de 
basisontwerpfase zonder dat we voldoende zekerheid hebben over de uitvoeringsplanning en vervolgkosten 
en dat eerst de raad daarover geïnformeerd en geconsulteerd moet worden.  

https://tennet-drupal.s3.eu-central-1.amazonaws.com/default/2022-09/IP2022_Netopland_12-9-2022.pdf


Vraag 5
Wat is de stand van zaken tav de uitvoering van beslispunt 3 (“meekoppelkansen”) en 4 (provincie) uit het 
initiatiefvoorstel?  

Antwoord  
Ten aanzien van de uitvoering van beslispunt 3 zijn koppelkansen in beeld gebracht in het kader van de 
haalbaarheidsstudies. De raad is hierover geïnformeerd middels raadsmededeling op 28 september 2021 
(2021-002404) en raadsinformatiesessie op 25 januari 2022. Er zijn geen nieuwe inzichten ten opzichte van 
de eerder benoemde koppelkansen. 

Ten aanzien van beslispunt 4 is het college bereid het gesprek met de provincie aan te gaan, maar vindt het 
college het wenselijk eerst helderheid te hebben of de raad ondanks de oplopende kosten bereid is om de 
volgende stap in het verkabelingsproces te zetten en hiervoor extra middelen vrij wil maken.  

Vraag 6
Gaat het college (nu de basisontwerpen als het aan het college ligt op een later moment worden uitgevoerd) 
op basis van een worstcase benadering (gemaximaliseerde bijdragen?) bij de komende begroting een 
voorstel doen voor beslispunt 5? 

Antwoord
Nee. Op het moment dat er zekerheid betstaat over de uitvoering bij TenneT kan het college een voorstel 
opnemen in de begroting. Het college zal dit dan doen op basis van een reëel scenario, er wordt niet begroot 
op worst-case scenario's.  

Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer,
de secretaris, de burgemeester,

M.A. Kossen R.C. König
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